
 

Årsmötesprotokoll från Frilans Riks årsmöte 
Datum: måndag 27 mars 2023 

Tid: 10.00 – 16.30 

Plats: Kungsgatan 28A, Stockholm, samt digitalt – det vill säga hybridmöte. 

Närvarande: På plats fanns totalt 36 personer, varav 29 ombud från de olika sekKonerna.  
Online deltog 18 personer, varav 4 ombud. 

Inledning (utanför mötets protokoll): 
Avgående ordförande i Frilans Riks, Gert Lundstedt, inledde med a: hälsa välkomna och 
presenterade de styrelseledamöter som under innevarande år su@t i Frilans Riks styrelse: 
Therese Quennerstedt, Leonarda Arcidiacono, Hasse Hedström, Helena Isaksson, Gunilla 
Kracht, Bella Stenberg och Marja Beckman. Samtliga fanns fysiskt på plats i möteslokalen. 

Gert Lundstedt presenterade och välkomnande däreMer Ulrika Hyllert, ordförande i Svenska 
JournalisPörbundet. Hon höll e: kort inledningstal där hon bland annat lyMe fram de 
förtroendevaldas avgörande roll för det fackliga arbetet. Ulrika pratade även om 
förbundsstyrelsens fyra prioriteringsområden samt vad som är aktuellt just nu inom 
mediepoliQken och vilka frågor JournalisPörbundet för Qllfället särskilt driver. 

Henrik Simonsen, styrelseledamot Frilans Riks, välkomnade och presenterande mötets 
nordiska gäster:  
Tuukka Tuomasjukka, Finland, vice ordförande för finska journalisPörbundet. 
Audun Hasvik, Norge 
Vår norska kollega flaggar för flaggar för den nordiska frilanskonferensen ”Nordic Freelance” 
som äger rum 22-24 september 2023 på Hög\ärdshotellet i Stavanger. 

§ 1 Mötets öppnande 
Ordförande Gert Lundstedt öppnade mötet. 

§ 2 Val av mötesordförande 



Åsa Ohlsson, som bland annat varit ordförande i Frilans Riks, valdes Kll mötesordförande. 

Elin Dunås, Mälardalen, agerade cha[moderator och höll koll på vilka av de digitalt 
medverkande som begärde ordet. 

§ 3 Val av mötessekreterare 
Tora Villanueva Gran, Frilans Syd, valdes Kll mötessekreterare. 

§ 4 Val av två justerare Kllika rösträknare 
Carolina Söderholm (Frilans Syd) och Per Hansson (Mellansverige) valdes Kll justerare, Kllika 
rösträknare. 

§ 5 Mötets stadgeenliga utlysande och kallelse 
Marja Beckman föredrog hur processen se[ ut (kallelsen skickades ut två månader innan) 
och a[ de[a ske[ enligt stadgarna (som fastslår kallelse senast två veckor innan årsmötet).  
Beslut: Årsmötet fann mötet utlyst enligt stadgarna. 

§ 6 Godkännande av dagordningen 
Åsa Ohlsson gick igenom några korrigeringar som behövde göras: Två punkter har råkat få 
samma nummer, paragraf 22 , i dagordningen. Punkten ”Övriga frågor” (Kdigare paragraf 22) 
fick därför nummer 23 och ”Mötets avslutande” fick nummer 24. Paragraf 17a blev uppfly[at 
Kll före lunch, efersom föredragande behövde gå senast klockan 12. Även paragraf 17b 
fly[ades Kll före lunch för protokollförandets enkelhet. 

Terje Carlsson, Västra, ställde en fråga angående den snäva Kdsaspekten. Mötesordförande 
Åsa Ohlsson svarade a[ årsmötet säkerligen kommer a[ behöva fly[a en del av valprocessen 
Kll efer lunch.  

Beslut: Dagordningen godkändes och fastställdes. 

§ 7 Upprop av ombuden och fastställande av röstlängd 
Therese Quennerstedt, Frilans Riks, ropade upp ombuden. De som var fysiskt närvarande fick 
varsi[ röstkort. 

Totalt har årsmötet 29 ombud varav 5 av ombuden närvarar digitalt. 

Mälardalen (11 ombud): Sidney Ankers,  
Charlo[e Hansson, sjuk, suppleant  

Monica A[erberg, Anna Bergholtz Ylva Berlin, Lisa Beste, Patrik Björnström, Magnus 
Hagström, Beata Hansson, Ronnit Hasson, Tommy Jeppsson, Mats Karlsson, Artur Nordfors 
Kowalski, Therese Quennerstedt. 
Västra (5 ombud): Maria Bard, Terje Carlsson (online), Nana Eshelmann Håkansson, Urban 
Hamid, Maria Hymne Ramnehill. 
Frilans Syd (5 ombud): Margareta Flygt (online), Joakim Frieberg, Björn Hellström (online), 
Erik 



Mårtensson (online), Moa SkimuKs. 
Södra Norrland (3 ombud): Karin Kämsby, AbdullaKf Haj Mohammad, Bri[ Ma[sson (online). 
Västerbo[en (3 ombud): Bertholof Brännström, Erland Segerstedt (online), Ulrika Vallgårda. 
Östergötland (1 ombud av 3 möjliga): Henrik Simonsen . 
VärmlandssekKonens ombud hade få[ förhinder a[ delta.  
De ombud som deltog digitalt fick skriva in sig som ombud på skärmen för a[ underlä[a 
rösträkning. 

§ 8 Mötesordning 
Mötesordförande Åsa Ohlsson gick igenom mötesordning och mötesregler. Hybridformen 
innebär a[ acklamaKon (a[ man ropar ja och ordförande därefer frågar ”någon däremot”) 
behöver mer Kd än vanligt, så a[ de som är med digitalt får Kd a[ slå på sin mikrofon. Vid 
omröstningar röstar de fysiskt närvarande ombuden genom a[ räcka upp den röstlapp som 
de har Klldelats, medan ombud som deltar digitalt räcker upp en digital hand. Gäller det 
personval kommer ombuden som är fysiskt på plats a[ få en röstsedel på papper som 
lämnas Kll rösträknarna, medan ombuden som deltar digitalt mejlar sin röst Kll rösträknarna. 

§ 9 Avlidna medlemmar under året, tyst minut. 
Styrelseordförande Gert Lundstedt berä[ade a[ en medlem har lämnat oss under året som 
har gå[: Magdalena Boman, mångårig redaktör för Kdskrifen Scen och film. Gert tände e[ 
ljus och vi höll en tyst minut för Magdalena. 

§ 10 Styrelsens verksamhetsberä[else, sid. 3 – 11 
Ordet gick åter Kll avgående styrelseordförande Gert Lundstedt, som drog några vikKga 
punkter från verksamhetsberä[elsen. 

Det finns nu drygt 1600 medlemmar i klubben. I verksamhetsberä[elsen ser det ut som 
medlemsantalet gå[ ner, men det beror bland annat på a[ Medietextarna (över 60 
medlemmar) numera har bildad en egen klubb. 

Upphovsrä[sarbetet: här har en ny lag kommit på plats under innevarande styrelseperiod. 
Den har inneburit mycket arbete från styrelsens sida, bland annat med a[ samla in 
erfarenheter och nå ut med informaKon Kll medlemmar. 

Arvodena: är och förblir en central fråga för Frilans Riks. Under innevarande styrelseperiod 
har Frilans Riks haf god kontakt med flera arbetsplatsklubbar men också med ledningar, 
bland annat Sveriges television.  

Rekryteringsarbetet har i viss mån legat nere på grund av pandemin, men kommer a[ ta fart 
i och med nya styrelsen. 

I september 2022 deltog samtliga styrelseledamöter på e[ seminarium om patriarkala 
strukturer. Jämställdhetsarbetet har kommit igång bra och är på rull. 

FrilansrekommendaKonen är i nuläget uppräknat Kll 1094 kronor. Frilans Riks hoppas på 
y[erligare uppräkning under året, i samband med a[ det så kallade ”märket” blir färdigt. 



Frilans Riks har under året stö[ journalisoörbunden i Belarus och Ukraina ekonomiskt. 

Gert lyfe även a[ det i verksamhetsberä[elsen finns mycket fyllig rapportering från vardera 
sekKon. Här går a[ läsa a[ Frilans Riks har livakKga sekKoner. 

Efer genomgången kom några synpunkter och tankar från mötesdeltagare: 

Rikard Jakbo, Mälardalen, hade en fråga om frilansavtalet med LO Mediehus som nu kommit 
på plats. Innebär det a[ frilansarna ska följa rekommendaKonen eller kalkylatorn i 
arvodesförhandlingar? 

Gert svarade a[ båda nämns i avtalet och rekommendaKonen nämns först. Nu när e[ första 
frilansavtal finns på plats finns kontakt för struktur med fler medieägare. 

Terje Carlsson, med online från Västra, ställde fråga om arvodeskampanjen: varför finns inte 
mätbara mål (kostnad, resultat, analys) med i arvodeskampanjen? 

Terje önskar se mätbara resultat (hur mycket det har kostat, konkret vad har det le[ Kll) samt 
en analys (vilka erfarenheter har man dragit, vilka personer ska fortsä[a driva kampanjen) 

Gert svarade a[ Frilans Riks i nuläget haf samtal med SVT och snart hoppas ha samtal med 
SR och UR. A[ det ännu inte finns en analys är för a[ arvodeskampanjen avslutades så sent 
som denna månad (mars-23) och a[ den nya styrelsen kommer a[ ha analysarbetet på si[ 
bord. 

Terje Carlsson saknade foroarande upplägg, budget, plan.  

Terje Carlsson yrkade på a[ nämnda punkter (mätbara resultat) ska finnas med. 

Nana Eshelman Håkansson, Västra, vill a[ avgående styrelsen gör analys av 
Arvodeskampanjen samt en uppföljning av budget.  Eferfrågar redovisning och 
beslutsprotokoll. 

Mikael Lund, Södra Norrland, ställer en fråga om konflikten som varit Kll Gert Lundstedt. 
Mikael saknade under året informaKon från styrelsen a[ ge vidare Kll medlemmar som hört 
av sig och undrat. Han undrar nu vilken roll ekonomin har spelat i konflikten. Gert svarar a[ 
ekonomin inte alls har spelat roll. 

Bella Stenberg, Västra, håller inte med om a[ det inte har funnits en konflikt. Grunderna i 
konflikten har varit mätbara punkter för ekonomi. 

Nana Eshelman Håkansson, Västra, vill tydliggöra a[ konflikten handlade om mätbara 
punkter i ekonomin samt mer jämställda och inkluderande paneler vid arrangemang: inte 
enbart äldre vita män. 



Hasse Hedström, kassör, underströk a[ styrelsen hela Kden har varit eniga. Bella, som surt i 
styrelsen under året, har aldrig lagt några andra förslag. Därmed har styrelsen varit eniga. 

Bella Stenberg, Västra: ställde frågor i tron om a[ det var e[ sä[ a[ opponera sig. Hon visste 
inte a[ det var yrkanden som skulle ställas för a[ det skulle anses som opponering och fick 
inga svar på sina frågor. 

Ulrika Vallgårda, Norra Norrland, vi medlemmar valde nuvarande styrelse och har därmed e[ 
ansvar. Nu är det ny[ årsmöte och vi har möjlighet a[ välja ny styrelse. 

Terje Carlsson, Västra, vill lyfa a[ de[a är en jä[evikKg fråga som är bra a[ den lyfs och vill 
tacka Kdningen Journalisten för a[ den har granskat Frilans Riks styrelse. Han eferfrågar mer 
granskning. Terje vill också a[ det ska finnas med en punkt i verksamhetsberä[elsen som 
visar a[ styrelsen har tagit lärdom av ”konflikten” och a[ den inte ska upprepas igen. 

Terje Carlsson har två olika yrkande som han vill ska läggas Kll årsmötesprotokollet. Terjes 
förslag på Kllägg:   

1. ”Arvodeskampanjen borde ha utvärderats.”  

2. ”Det borde framgå a[ den så kallade konflikten borde hanterats annorlunda och 
hanteringen har skadat Journalisoörbundet. ” 

Punkten ajourneras Kll efer lunch efersom vi behöver har gästande talare som behöver 
passa Kder. 

§17 Rapporter. 
a) Elisabeth Wahl, Journalisoörbundet Frilans, rapporterar a[ denna del av förbundet under 
året har blivit mer känd. I dag är det normalt sju Kll å[a kontakter per dag medan det 
Kdigare var runt två. Susanna Hedin har under året anställts Kll Journalisoörbundet Frilans 
och är numera den som ansvarar för frilanskurser. 

Extern gäst (utanför årsmötet) på besök: Gert Lundstedt presenterar Annika Hamrud från 
Fojo som berä[ade om Fojos arbete mot hot och hat och a[ det där finns mycket a[ hämta 
för frilansjournalister. Tack vare pengar från regeringen kan olika sekKoner bland annat bjuda 
in Annika Hamrud för föreläsningar på plats i si[ område utan kostnad.  

Annika Hamrud ger några grundläggande råd: frilansar bör kräva e-postadress Kll Kdningen. 
Om du i förväg anar a[ di[ uppdrag kan leda Kll hat och/ eller hot: ställa krav på a[ då 
omfa[as av samma stöd som en anställd.  

Ann Thörnquist berä[ar om sin erfarenhet av a[ ha blivit hotad av gängkriminella. 
Ska[everket vägrade göra hennes personuppgifer skyddade och när det väl görs måste de[a 
göras om vartannat år. Frilansjournalister kan behöva skyddade uppgifer prevenKvt, anser 
Ann Thörnquist, men det är svårt a[ få. 



Antonie Grahamsdaughter, Mälardalen, eferlyser en grupp inom Frilans Riks och Fojo där 
man kan prata om/ få stöd i dessa frågor. Hon saknar i dagsläget stöd.  

Annika Hamrud lyfe fram DemokraKjouren, men beklagade a[ få vänt sig dit för a[ 
rapportera och få hjälp i frågor om hat och hot. 

§ 17a) Årets frilans och Årets redaktör 
Juryn har i år bestå[ av Leonarda Arcidiacono, Helena Isaksson Baeck, MarKn Von Krogh 
(Årets frilans 2022) samt Sara Grant. 

Leonarda Arcidiacono, ledamot i styrelsen Kllika sammankallande i juryn för Årets frilans 
och Årets redaktör, presenterade Kllsammans med Bosse Persson från Gefvert de två 
personer som får utmärkelsen i år: 

Årets redaktör 
VD Robert Jonsson från LO Mediehus utses Kll Årets redaktör.  

Juryns moKvering: Robert Jonsson har under 2022 skrivit på e[ avtal mellan 
Journalisoörbundet och LO Mediehus. Avtalet innebär bland annat a[ mediehusets 
redaktörer allKd ska utgå från frilansrekommendaKonen när de anlitar nya frilansare. I LO 
Mediehus samlas å[a Ktlar: Kommunalarbetaren, SekoKdningen, Mål och medel, Målarnas 
fackKdning, Handelsny[, Elektrikern, FasKghetsfolket, Arbetet samt opinionssajten Nya 
Mi[en och Arbetets utrikessajt Arbetet Global. Juryn har beslutat a[ Robert, trots a[ han 
har Kteln vd, ska få priset som Årets redaktör. Han utmärker sig för a[ han med de[a avtal 
tar ansvar, föregår med go[ exempel och gör något värdefullt för frilanskollekKvet i stort.  

Robert höll e[ kort tacktal. 

Årets frilans 
Tora Villanueva Gran utses Kll Årets frilans. 

Juryns moKvering: Tora Villanueva Gran har över 20 års erfarenhet av a[ arbeta som 
journalist. Hon gör reportage, porträ[ och nyhetsarKklar för rikstäckande Kdningar och 
Kdskrifer. Som journalist drivs hon av en nyfikenhet a[ upptäcka nya vinklar och a[ 
rapportera med perspekKv från alla som i dag befolkar Sverige. Tora Villanueva Gran får 
priset som årets frilans för a[ hon är en skicklig journalist och företagare. Dessutom har hon 
generöst delat med sig av Kps och idéer Kll andra frilansare genom en inspirerande kurs 
arrangerad av Frilans Syd 2022.  

Tora höll e[ kort tacktal. 

b) Enligt tradiKonen a[ årets frilans ska delta i nästa års jury blir Tora Villanueva Gran 
Kllfrågad om a[ ingå i juryn. Hon ställer upp. Övriga juryledamöter föreslogs på mötet. 

Beslut: Årsmötet valde Marja Beckman (sammankallande), Tora Villanueva Gran och 
Mikael Lund, Mellannorrland, som jury för aM utse årets redaktör och årets frilans 2024. 



§15: Årets fulavtal 2023: 
Årets fulavtal 2023 Klldelades Bonnier News Lifestylegruppen inom mediekoncernen Bonnier 
AB. 

Juryns moKvering: enligt Bonnier News Lifestyle-gruppens hemsida har många höga 
förväntningar på våra varumärken. Vi också. Vårt mål är a[ överträffa förväntningarna och 
ständigt leverera lite Kll, lite djupare, lite roligare, lite bä[re. 
FrilanskollekKvet har också höga förväntningar på Lifestylegruppen - en av de absolut största 
inköparna av frilansmaterial i text och bild - a[ de även Kll frilansmedarbetarna levererar lite 
Kll. Från den första januari i år är EU:s upphovsrä[sdirekKv svensk lag. Det innebär a[ all 
vidareanvändning av text och bild fortsä[ningsvis ska ersä[as skäligt. De[a Kll trots fick våra 
medlemmar så sent som i november 2022 av Bonnier News – som ingår i Bonnier News 
Lifestylegruppen – e[ fulavtal a[ skriva under där det står:  
 
Arbetet överlåtes härmed Qll BN (Bonnier News) med ensamrä: under två år från första 
publiceringsdatum…  (de:a) innebär a: BN, inklusive samtliga dess produkter och 
undervarumärken, fri: får förfoga över Arbetet i alla de tryckta produkter mediehuset utger, 
på hemsidor, i databaser, digitala arkiv, mobila plaaormar och sändningstekniker och andra 
format samt fri: reproducera, publicera och/eller bearbeta Arbetet e: obegränsat antal 
gånger och utan begränsning i Qd, geografiskt eller i omfa:ning. Arbetet får även användas i 
marknadsföring av BN:s egna produkter och tjänster. Ansvarig utgivare innehar redakQonell 
kontroll över och beslutanderä: avseende om och hur Arbetet får publiceras.  
  
Från den 1 januari 2023 är det alltså inte längre lagligt a[ inte betala 
när Arbetet återanvänds.  Fast, prisas den som prisas skall: Bonnier News 
Lifestylegruppen höll ut in i det sista och skickade ut fulavtal bara en dryg månad innan lagen 
trädde i kraf. För det Klldelas Bonnier News Lifestylegruppen Frilans Riks Årets fulavtal 2023. 
Frilans Riks hoppas nu, när det är nya Kder för upphovsrä[en, a[ Lifestylegruppen tar si[ 
förnuf Kll fånga och fortsä[ningsvis uppträder anständigt, följer lagen och betalar skäligt. 

LUNCHPAUS 

Efer lunchpausen återgår vi Kll §10 Styrelsens verksamhetsberä[else 

Mötesordförande Åsa Ohlsson ställde frågan: kan vi lägga verksamhetsberä[elsen Kll 
handlingarna? 

Beslut: Mötet godkände verksamhetsberäMelsen och beslutade aM lägga den Sll 
handlingarna. 

Åter Kll Terje Carlssons yrkanden om Kllägg Kll årsmötesprotokoll. 

Hasse Hedström, styrelsen, vill svara på de[a och yrkar på avslag om Kllägget. MoKvering: 



1. Utvärdering av Arvodeskampanjen har ske[. Ansvariga har exempelvis valt en tydlig 
strategi genom a[ satsa på de stora inköparna. Nu, efer a[ avtalet med LO Mediehus gå[ i 
hamn, finns exempelvis en lista på 30 olika medieägare som styrelsen bedömer det möjligt 
a[ få Kll avtal med. 

Henrik Simonsen, styrelsen, yrkar på avslag även om punkt 2. 

Nana Eshelman Håkansson, Västra, håller inte med om a[ en utvärdering gjorts. 

Terje Carlsson, Västra, saknar foroarande en notering om de[a i årsmötesprotokollet. 

En acklamaKon om årsmötet ska ställa sig bakom Terje Carlssons första förslag sker. 
Resultatet är svårt a[ tyda och mötesordförande kräver därför votering. 

Rösträknare Carolina Söderholm och Per Hansson kallas fram. 

Beslut: Årsmötet beslutade om avslag på yrkande 1. 

AcklamaKon om yrkande 2 görs.  

Beslut: Årsmötet beslutade om avslag på yrkande 2. 

§ 11 Styrelsens bokslut, sid. 19 – 23 
Styrelsens kassör, Hasse Hedström, var föredragande.  

Hasse vill börja med a[ poängtera a[ beslut i budgeten räknade med e[ minusresultat på 
drygt 90 000 kronor i resultaträkningen. De[a undersko[ landade i uoallet på 81 340 kronor 
och var alltså (med marginal) kalkylerat redan av förra årsmötet.  

Övriga ”high lights” från uoallet 2022: Styrelsemöten kostade mindre (ca 55 000 kr) än 
budgeterat pga. a[ flera skedde digitalt. Även administraKon blev mindre kostsam än 
budgeterat (ca 15 000 kr). Upphovsrä[ hamnade på ca 98 000 kronor i stället för 80 000 
kronor. De[a beror på det nya EU-direkKvet och det arbete som följt med det. 
Det har varit mindre akKvitet för rekrytering än budgeterat.  

Frågor från deltagare angående bokslutet: 

Nana Eshelmann Håkansson, Västra, undrade varför balansrapporten är så ”torfig” (Nanas 
ord). Hon eferfrågade mer transparens (som t ex vad logi, resor osv för styrelsen har kostat). 

Nana Eshelman Håkansson, Västra, yrkar på a[ resultaträkningen ska vara lika föredömligt 
transparent som förra året och läggas Kll styrelsens verksamhetsberä[else. Kommande 
styrelse uppmanas av Nana Eshelman Håkansson a[ K[a på de handlingar som skickades ut 
inför årsmötet 2022. 



Terje Carlsson, Västra, ställer fråga om vad det innebär a[ Frilans Riks nu enbart har ca en 
halv miljon kronor i Kllgångar. 

Hasse Hedström, kassör i styrelsen, svarar a[ de[a (a[ gå med undersko[ och ta från 
Kllgångarna) var e[ förslag från årsmötet 2022 och styrelsen har varit styrda av a[ följa de[a 
beslut. 

Katarina Arvidsson, Västra, har e[ yrkande: a[ det nästa år finns en mer specifik redovisning 
där representaKon och så vidare (dvs kostnadsställen) tydligt framkommer redan i 
årsmöteshandlingar. 

Hasse Hedström invände inte mot de[a, men underströk a[ han nyligen diskuterat 
redovisningen av Frilans Riks budgetposter med Journalisoörbundets kansli och a[ de ansåg 
a[ redovisningen såg mycket bra ut. 

Madeleine Jostedt Ulrici eferfrågar också mer transparens i kommande årsmöteshandlingar. 

Therese Quennerstedt som är föreslagen som ny kassör poängterar a[ hennes intenKon är 
a[ underrubriker för kostnadsställen ska framkommande i kommande års redovisning. 

Årsmötesordförande Åsa Ohlsson frågar ombuden om årsmötet kan lägga bokslutet Kll 
handlingarna. 

Beslut: Bokslutet godkändes och lades Sll handlingarna. 

§ 12 Revisorernas berä[else (separat handling) 
Tomas Carlsson, har varit revisor och revisionsberä[elsen revisorssuppleant. Båda var 
förkylda och fanns med på länk så för tydlighetens skull läste mötesordförande Åsa Ohlsson 
upp revisionsberä[elsen.  
Av den framgick a[ de funnits anmärkningsvärda situaKoner som revisorn därför granskat 
särskilt:  
* Konflikten i Frilans Riks styrelse har tagit onödigt mycket Kd och inneburit ökade kostnader. 
Kansliet och SJF centralt har kopplats in.  Dock anser revisorerna a[ konflikten har kunnat 
hanteras utan alloör stora konsekvenser och styrelsen har ändå kunnat genomföra. 

Beslut: Revisorernas beräMelse godkändes och lades Sll handlingarna. 

§ 13 Styrelsens ansvarsfrihet 

Nana Eshelman Håkansson opponerar sig. Hon saknar transparens, a[ protokollen inte är 
tydliga och saknar svar när hon eferfrågar protokoll via mejl. 

Marja Beckman, styrelsen, svarar a[ Nana Eshelman Håkansson har haf Kllgång Kll samtliga 
protokoll. 

Det finns därmed två yrkanden: 



1. A[ styrelsen ska få ansvarsfrihet (revisorernas förslag). 
2. A[ styrelsen inte ska få ansvarsfrihet (Nana Eshelman Håkanssons förslag). 

En omröstning genom acklamaKon hölls om de två alternaKven. Mötesordförande Åsa 
Ohlsson fann a[ årsmötet beviljade styrelsen ansvarsfrihet.  

Beslut: Styrelsen beviljades ansvarsfrihet. 

§ 14 MoKoner Kll Frilans Riks årsmöte 

1) Alkoholpolicy inom Frilans Riks. 
Therese Quennerstedt föredrog styrelsens y[rande över moKonen. MoKonen i sin helhet 
finns a[ läsa på s.24 i verksamhetsberä[elsen. 

Sydney Ankers, Mälardalen, ställde en fråga om vad ordet ”restrikKv” innebär? Hon vill yrka 
på a[ beslutet om de[a istället ska vara upp Kll varje sekKon. 

Therese Quennerstedt förtydligar a[ det inte handlar om alkoholförbud, det är upp Kll alla 
a[ betala privat. Styrelsen föreslår dock a[ inte medlemmarnas pengar ska gå Kll alkohol. 

Rikard Jakbo, Mälardalen, vill förtydliga Mälardalens (Sydney Ankers) fråga: vad har 
Journalisoörbundet centralt för policy? Mälardalen tycker a[ alla sekKoner ska följa den. 

Ulrika Hyllert går igenom centrala policyn som är ”restrikKv”. Dvs ingen ska bjudas på 
alkohol, men en chef kan göra undantag (de[a har dock aldrig gjorts). 

Två förslag går Kll acklamaKon: 
1. Frilans Riks förslag om eM totalförbud om a[ använda medlemmars pengar Kll alkohol. 
2. Mälardalens förslag om en restrikSv alkoholpolicy enligt förbundet centrala riktlinjer. 

Beslut: Mötet beslutade aM gå på Mälardalens förslag om en ”restrikSv” alkoholpolicy 
enligt förbundets centrala riktlinjer.  

2) Kris- och konflikthantering på förbundet. 
Helena Isaksson föredrog styrelsens y[rande över moKonen. MoKonen i sin helhet finns a[ 
läsa på s.24 i verksamhetsberä[elsen. 

Beslut: Mötet beslutade aM gå på styrelsens förslag aM bifalla moSonen. 

3) Stadgeändring för Frilans Riks.  
Therese Quennerstedt föredrog styrelsens y[rande över moKonen. MoKonen i sin helhet 
finns a[ läsa på s. 24 i verksamhetsberä[elsen. 

Beslut: Mötet beslutade aM bifalla moSonen. 

4) Hybridmötestekniken inom Frilans Riks. 



Mats Karlsson, Mälardalen, föredrog moKonen. MoKonen i sin helhet finns a[ läsa på s. 25 i 
verksamhetsberä[elsen. 

Riks föreslår årsmötet a[ bifall 
* a[ bifalla de första två a[satserna 
* a[ anse a[ a[-stas tre och fyra är besvarade i och med a[ de två första a[-satserna bifalls. 

Mälardalen yrkar då på a[ bifalla Riks förslag. 

Anna-SKna Stenbäck från Syd vill a[ a[-satsen nr 4 ska avslås (utrustning ska inte köpas in 
om de[a inte utreds). 

Henrik Simonsen förtydligar a[ styrelsen yrkande rent prakKskt är precis enligt Syds förslag. 

Frilans Riks ställer sig bakom Frilans Syds förslag. 

Det finns därmed två förslag: 

- Mälardalen vill a[ Frilans Riks styrelse y[rande ska kvarstå (bifall a[-sats 1 och 2, a[-sats 3 
och 4 anses besvarade) 
- Frilans Syds förslag (bifall 1 och 2, besvarat a[-sats 3 och avslå a[-sats 4) 

AcklamaKon sker. Resultatet blir mycket lika. Årsmötesordförande Åsa Ohlsson utlyser 
votering. Rösträknarna kommer fram. 

Resultat: 14 mot 14. Enligt formalia har mötesordförande då utslagsröst. 

Beslut: Årsmötet beslutade aM gå på Frilans Syds förslag. 

5) Tidningen Journalisten och kollen sidan 26. 
MoKonären Göran Schüsseleder är inte närvarande. 

Frilans Riks svar föredras av Henrik Simonsen. Riks poängterar a[ klubben inte bör lägga sig i 
Kdningen redakKonella arbete. Om Journalistens redakKons själv anser sig behöva 
informaKon om olika förtroendevalda så är Riks villiga a[ ställa upp med informaKon kring 
de[a. 

Beslut: Årsmötet ansåg aM moSonen är besvarad. 
  
Fortsä[ning på § 17, Rapporter: 

b) Försäkringskommi[én 
Urban Hamid från Västra, som är medlem i Försäkringskommi[én, föredrog denna punkt:  

Arbetet med den internaKonella försäkringsfrågan är komplicerad, berä[ade Urban. Det är 
svårt a[ få försäkringen a[ gälla även i länder som t ex Syrien och Ukraina. 



Urban Hamid uppmanar därför medlemmar som planerar a[ i tjänst resa Kll dessa länder a[ 
ta kontakt med honom. På det sä[et kan varje specifikt ärende förhoppningsvis lösas på 
bästa sä[. 

Beslut: Årsmötet beslutade aM lägga försäkringskommiMéns rapport Sll handlingarna. 

§ 18 Styrelsens förslag Kll verksamhetsplan, sida 29 
Gert Lundstedt föredrog denna punkt. 

Förslag från Antonie Grahamsdaughter, Mälardalen: a[ det läggs Kll a[ frågan om hat och 
hot ska vara en prioriterad fråga i verksamhetsplanen. 

Helena Isaksson, Riks styrelse, berä[ar a[ de[a är på gång. 

Rikard Jakbo, Mälardalen, ställer en fråga om hur samordningen med kansliet ska gå Kll. 

Gert Lundstedt, som även si[er i förbundsstyrelsen, redogör för hur de[a ser ut, rent 
strukturellt.  

Fredrik Loberg, Frilans Syd, har en fråga angående en punkt i verksamhetsberä[elsen om a[ 
speciell kontakt ska tas med journalistutbildningar. Stockholm, Göteborg och Malmö nämns. 
Fredrik vill poängtera a[ det finns många fler journalistutbildningar runt om i landet, 
exempelvis Linnéuniversitet i Kalmar. 

Karin Kämsby, Mellannorrland, frågar varför Sundsvall (Mi[universitets journalistutbildning) 
inte finns med. 

Beslut: Årsmötet beslutade aM anta styrelsens verksamhetsplan. 

Återgång Kll § 14 moKon 3: 

E[ förtydligande från revisor Tomas Carlsson (som inte hann göra sin röst tydlig under 
omröstningen efersom han är med digitalt): om antalet ledamöter enbart är fem måste 
samtliga vara närvarande för a[ styrelsen ska vara beslutsmässig. Därför behöver det, när 
stadgarna ändras, även ändras i denna formulering. 

Förslag: a[ det i stället omformuleras Kll a[ en majoritet av styrelseledamöterna behöver 
vara närvarande för a[ styrelsen ska vara beslutsmässig. 

Sidney vill se e[ förtydligande Kllägg om a[ man följer föreningsordningen. 

Hasse Hedström ser risk för förvirring. AnKngen måste det stå ”majoritet” eller ”a[ vi följer 
föreningsordningen”. Både och kan bli luddigt. 



Mötesordförande Åsa Ohlsson förtydligar a[ vi enligt formalia egentligen inte kan lägga Kll 
skrivningar i eferhand och föreslår därför a[ enbart genomföra acklamaKon om en justering 
av ”fem” Kll ”majoritet”. Årsmötet går med på de[a. 

Beslut: Årsmötet beslutade aM skrivningen justeras Sll ”en majoritet” (alltså aM en siffra 
inte ska uppges). 

§ 19) Fastställande av medlemsavgif 
Nuvarande avgif är 25 kronor per månad och medlem. Frilans Riks styrelses förslog genom 
Hasse Hedström e[ oförändrat belopp för verksamhetsåret 2023 – 2024. 

Beslut: Årsmötet beslutade aM godkänna styrelsens förslag om oförändrad medlemsavgiX. 

§ 20 Fastställande av arvode Kll styrelseledamöter, valberedning och andra som uoör 
uppdrag. 

Arvodet är för närvarande 275 kronor/Kmme för styrelsemöten och 300 kronor/Kmme för 
övrigt arbete (a-ska[). Arvodet är detsamma för alla medlemmar som uoör arbete i Frilans 
Riks regi.  Styrelsen för Frilans Riks föreslog mötet a[ besluta a[ arvodesnivån ska vara 
densamma under verksamhetsåret 2023 –2024. 

Beslut: Årsmötet beslutade aM godkänna styrelsens förslag om oförändrat arvode. 

§ 21 Styrelsens förslag Kll budget sid. 31 
Styrelsens kassör Hasse Hedström presenterade styrelsens förslag på budget. 

Synpunkter från mötesdeltagare: 
Monica A[erberg, Mälardalen, vill lyfa a[ de prioriterade frågorna upphovsrä[ och 
rekrytering har en liten budgetpost.    

Hasse Hedström förtydligar a[ Journalisoörbundet ger en del bidrag för rekryteringsarbetet 
och a[ vissa rekryteringsinsatser kan samköras.  

Terje Carlsson, Västra, undrar varför posten för styrelsemöten ökar. Hasse Hedström förklarar 
a[ det beror på a[ fler av de föreslagna ledamöterna bor utanför Stockholm (det innebär 
ökade rese- och hotellkostnader).  

Erland Segerstedt, Norrbo[en, lyfer e[ layout-fel (tab-fel) i budgeten vad gäller kostnader. 
Det ska stå 0 i undersko[ under såväl 2022 som 2023. 

Beslut: Årsmötet beslutade aM godkänna Frilans Riks styrelses förslag Sll budget. 

§ 22 Val av styrelseledamöter, sid. 32 – 34 



Valberedningen har bestå[ av Beata Hansson, Mälardalen (sammankallande) samt Karin 
Kämsby, Mellannorrland, och Hanna Ohlén Järvinen, Mälardalen.  

Beata Hansson föredrog valberedningens förslag. Hon framhöll a[ valberedningen har jobbat 
hårt för a[ hi[a förslag under lång Kd efersom fem av de nuvarande ledamöterna Kdigt 
aviserat a[ de skulle avgå. 

Frida Tamm Bergstedt, Västra, meddelar a[ Västra har e[ annat förslag Kll ordförandepost 
än valberedningen. De föreslår Katarina Arvidsson, Västra, som ny ordförande. 

Terje Carlsson, Västra, vill poängtera a[ valberedningen har e[ ansvar a[ förankra sina 
förslag bland medlemmarna/ Kdigare akKva. Terje anser det vikKgt a[ valberedningen inte 
har nära band Kll den nuvarande styrelsen. Terje undrar: hur har valberedningen säkerställt 
a[ man nu med förankring kan presentera de[a förslag? 

Beata Hansson svarar a[ valberedningen har kontaktat runt 100 personer och ägnat mycket 
Kd åt a[ söka både ”bakåt” och ”framåt” samt över hela landet. 

Terje Carlsson eferlyser en bredare kontakt, dvs via sociala medier och dylikt. Inte enbart 
genom a[ kontakta eventuella kandidater. 

Mötesordförande Åsa Ohlsson förslår a[ eventuella synpunkter och förslag framöver kan 
skickas Kll kommande valberedning. 

Dags a[ gå Kll val: de två föreslagna ordföranden (Katarina Arvidsson och Henrik Simonsen) 
får var och en presentera sig och berä[a varför just de ska bli ordföranden. 

Karin Kämsby, valberedningen, talar för valberednings ordförandeförslag. 

Hasse Hedström talar också för Henrik Simonsen efersom han via styrelsearbetet länge har 
arbetat Kllsammans med Henrik och har stort förtroende för honom. 

Terje Carlsson tycker a[ Henrik Simonsen är olämplig med anledning av det som framkommit 
i Journalistens arKkel (angående eKk). 

Beata Hansson ger en kort kommentar: valberedningen har inte K[at på yrkesmässiga 
meriter utan på vad man kan åstadkomma fackligt.  

Gert Lundstedt ställer sig också bakom Henrik Simonsen. Gerts åsikt är a[ konKnuiteten är 
särskilt vikKgt nu när sex ledamöter avgår. 

Styrelseval 
De ombud som är med digitalt skickar sina val via mejl Kll rösträknarna (vars mejladresser 
har gå[ ut i cha[en). De ombud som är fysiskt närvarande har få[ röstsedlar där de skriver 
ner sina val.  



Medan rösträknarna räknar rösterna går mötet vidare Qll… 

§ 23 Övriga frågor 
Två u[alanden som Frilans Riks vill a[ årsmötet ställer sig bakom. Gert Lundstedt läser upp 
det första.  

1. Angående hat och hot: Frilans Riks välkomnar det arbete som görs på regeringsnivå kring 
hat och hot. 

Beslut: Årsmötet ställer sig bakom deMa uMalande. 

2. E[ stödu[alande om ”Statement for Press Freedom”. Åsa Ohlsson läser upp u[alandet 
och poängterar hur mycket u[alanden fakKskt betyder för våra kollegor.  

Terje Carlsson, Västra, föreslår e[ Kllägg där palesKnska kollegor nämns. 

Beslut: Årsmötet ställde sig bakom stöduMalandet med Sllägget om de palesSnska 
kollegorna. 

Åter Qll… 

§22 Val av styrelseledamöter 

Rösträknarna presenterar rösträkningen: 
1 nedlagd röst 
9 röster Kll Katarina Arvidsson 
19 röster Kll Henrik Simonsen 

Beslut: Årsmötet valde Henrik Simonsen Sll ny ordförande för Frilans Riks. 

Övriga föreslagna val: 
Kassör: Therese Quennerstedt, Mälardalen (omval som styrelseledamot, nyval Kll 
kassörposten). 
Övriga ledamöter: Marja Beckman, Mälardalen (omval), Björn Hellström, Frilans Syd (nyval), 
AbudallaKf Haj Mohammad, Södra Norrland (nyval), Katarina Arvidsson, Västra, (nyval), 
suppleanter: Pe[er Larsson, Frilans Syd (nyval) samt Madeleine Jostedt Ulrici, Västra, (nyval) 

Beslut: Årsmötet beslutade aM gå på valberedningens förslag vad gäller styrelseledamöter 
och suppleanter.  

Revisorer 
Till revisor och revisorssuppleant föreslås Tomas Carlsson, Västra (omval) och Bertholof 
Brännström, Västerbo[en (omval). 

Beslut: Årsmötet beslutade aM gå på valberedningens förslag vad gäller revisor och 
revisorssuppleant. 



§22 e) Val av valberedning 

Till valberedning valdes, uKfrån förslag under mötet: Hasse Hedström, Mälardalen (nyval) 
som sammankallande, Karin Kämsby, Södra Norrland (omval) samt Cassandra Solback, 
Mälardalen (nyval). 

§ 24 Mötets avslutande 
Mötesordförande Åsa Ohlsson avslutade årsmötet. 

Vid protokollet 

Tora Villanueva Gran 

Justeras: 

Carolina Söderholm    

Per Hansson  


